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Trafikudvalget har i brev af 15. september 2010 stillet mig følgende spørgsmål 
1701 (TRU alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet efter 
ønske fra Mogens Jensen (S).

Spørgsmål nr. 1701:

"Vil ministeren redegøre for, hvad der bliver gjort for at fjerne de gener, som 
rejsende med S-tog oplever fra reklameskærme opsat i toget? Efter der nu også 
indgår lyd i de indslag, der sendes ud i toget, har rejsende henvendt sig til DSB 
uden at de ville fjerne lyden. Ligeledes vil rejsende børn ikke længere kunne 
isoleres fra de indslag der bringes, herunder også nyhedsindslag, der kan have 
indhold som ikke bør ses af børn uden voksent opsyn."

Svar:

Jeg bryder mig selv ikke om de opsatte tv-skærme i DSB’s S-tog, og jeg er sådan 
set enig i den kritik, der har været af skærmene, både hvad angår lydniveau og 
visningen af nyhedsindslag til børn uden voksent opsyn. Jeg synes, det er vig-
tigt, at man på sin togrejse kan få ro og mulighed for at fordybe sig eller blot 
slappe af efter en lang dag. Jeg er i øvrigt helt enig i, at der ligger et væsentligt 
hensyn til at børn ikke uforvarende udsættes for ubehagelige indslag på tv-
skærmene. På den baggrund har jeg drøftet tv-skærmene med DSB og opfor-
dret dem til at skrue ned eller helt at fjerne lyden. 

Tv-skærme i tog kan være en fin ting, hvis de er med til forbedre trafikinforma-
tionen til passagererne uden at genere unødigt. DSB har oplyst til mig, at de 
gennemfører en undersøgelse af tv-skærmene blandt deres kunder og ud fra 
dette justerer opsætningen af tv-skærmene således, at alle passagerer ikke 
fremover er tvunget til at lytte til reklamer og nyhedsindslag.

Med venlig hilsen

Hans Chr. Schmidt
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